
 

ВЕРХОВНА РАДА УКРАЇНИ 
 

КОМІТЕТ З ПИТАНЬ ЕКОЛОГІЧНОЇ ПОЛІТИКИ  

ТА ПРИРОДОКОРИСТУВАННЯ 
 

 

 

П Р О Т О К О Л  З А С І Д А Н Н Я  № т 1 7 7  
П Р О Т О К О Л   

 

         16          серпня           23   

 

у режимі відеоконференції 

11 год. 00 хв. 

 

 

 

 

ГОЛОВУЄ: Голова Комітету Бондаренко О.В. 

 

ПРИСУТНІ члени Комітету: Криворучкіна О.В., Василенко Л.В., 

Лабунська А.В., Магера С.В., Мандзій С.В., Матусевич О.Б., Нестеренко К.О.,  

Соха Р.В., Чорний В.І., Овчинникова Ю.Ю., Короленко В.Ю., Якименко П.В. 

 

ВІДСУТНІ члени Комітету: Івахів С.П., Прощук Е.П., Фельдман О.Б., 

Шахов С.В. 

 

ПРИСУТНІ працівники секретаріату: Воловенко О.В., Войтович Л.В., 

Лопушенко О.І., Михайленко Ю.О., Решетилова Ю.Є. 

 

помічники-консультанти народних депутатів України – членів Комітету: 

Прощука Е.П. – Турик М.В.; Василенко Л.В. – Бельо В.В. 

 

ЗАПРОШЕНІ: 

Краснолуцький Олександр Васильович – перший заступник Міністра 

захисту довкілля та природних ресурсів України;  

Демченков Ярослав Сергійович – заступник Міністра енергетики України 

з питань європейської інтеграції; 

Кропивницький Роман Віталійович – директор Департаменту розвитку 

реального сектору економіки Міністерства економіки України; 

Ведмідь Андрій Станіславович – директор Департаменту комунальних 

послуг та комунального обслуговування Міністерства розвитку громад, 

територій та інфраструктури України; 
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Латиш Наталія Сергіївна – т.в.о. Голови Державного агентства водних 

ресурсів України; 

Бутрій Дмитро Стефанович – перший заступник голови Херсонської 

обласної державної адміністрації; 

Примуш Роман Борисович – заступник Голови ДСНС з питань цифрового 

розвитку, цифрових трансформацій і цифровізації; 

Тимочко Тетяна Валентинівна – голова Всеукраїнської екологічної ліги; 

Кравченко Олена Валеріївна – керівник Міжнародної благодійної 

організації «Екологія-Право-Людина»; 

Колобродова Олена Володимирівна – представник Уповноваженого з 

соціальних та економічних прав; 

Лапко Анатолій Никифорович – керівник групи оцінки адекватності 

генерації відділу розрахунків енергетичних режимів Департаменту оперативно-

диспетчерської роботи ДП НЕК «Укренерго»; 

Коваленко Дмитро Віталійович – член Національної комісії, що здійснює 

державне регулювання у сферах енергетики та комунальних послуг; 

Вітовецький Віктор Олександрович – директор Департаменту організації 

заходів цивільного захисту ДСНС; 

Новиков Анатолій Олександрович – в.о. начальника Басейнового 

управління водних ресурсів нижнього Дніпра Державного агентства водних 

ресурсів України; 

Бабенко Дмитро Володимирович – головний консультант секретаріату 

депутатської фракції політичної партії «Слуга народу»; 

Гандзюк Надія – представник департаменту з питань взаємодії з 

Верховною Радою України, іншими державними органами Секретаріату 

Кабінету Міністрів України. 
 

За пропозицією Голови Комітету Бондаренка Олега Володимировича 

підрахунок голосів під час голосування на засіданні Комітету, що проводиться у 

режимі відеоконференції, здійснюватиме народний депутат України Магера 

Сергій Васильович. 

 

Рішення прийнято: за – 10.  

 

СЛУХАЛИ: інформацію Голови Комітету Бондаренка О.В. та народного 

депутата Овчинникову Ю.Ю. про порядок денний. 

 

Бондаренко О.В. запропонував внести зміни до порядку денного, а саме 

включити питання «Про затвердження персонального складу робочої групи 

щодо законодавчого врегулювання питання вимог до утримання та експлуатації 

фонду захисних споруд цивільного захисту та встановлення відповідальності за 

порушення цих вимог». 

Овчинникова Ю.Ю. запропонувала включити питання щодо проекту нового 

переліку галузей знань та спеціальностей, за якими здійснюється підготовка 

здобувачів вищої освіти, зокрема щодо спеціальності «Екологія». 
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ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

 

Питання для розгляду  

1. План роботи Комітету Верховної Ради України з питань екологічної 

політики та природокористування на період десятої сесії Верховної Ради 

України дев’ятого скликання. 

 Допов.: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Воловенко Ольга Петрівна 

2. Пропозиції Комітету з питань екологічної політики та 

природокористування до проекту порядку денного десятої сесії 

Верховної Ради України дев'ятого скликання. 

 Допов.: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Воловенко Ольга Петрівна 

3. Про заслуховування центральних органів виконавчої влади – учасників 

експериментального проекту «Будівництво Каховського гідровузла на р. 

Дніпро. Відбудова після руйнування Каховської ГЕС та забезпечення 

сталої роботи Дніпровської ГЕС у період відбудови». 

Допов.: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Лопушенко Олександр Іванович  

Законопроекти, до яких Комітет має подати свої пропозиції  

4. Проект Закону про внесення змін до Кодексу України про 

адміністративні правопорушення щодо удосконалення адміністративної 

відповідальності за керування або експлуатацію транспортних засобів із 

перевищенням допустимого рівня шуму  

(реєстр. № 9564 від 04.08.2023), який вніс народний депутат України 

Арахамія Д.Г. та інші народні депутати України. 

 Допов.: голова підкомітету Василенко Леся Володимирівна 

Михайленко Юлія Олександрівна  

5. Проект Закону про внесення змін до Закону України "Про забезпечення 

участі цивільних осіб у захисті України" щодо вдосконалення порядку 

отримання, декларування та поводження з вогнепальною зброєю 

(реєстр. № 9538 від 28.07.2023), внесений Кабінетом Міністрів України. 

Допов.: голова підкомітету Мандзій Сергій Володимирович 

Лопушенко Олександр Іванович 

Додаткові питання до Порядку денного 

6. Про затвердження персонального складу робочої групи щодо 

законодавчого врегулювання питання вимог до утримання та 

експлуатації фонду захисних споруд цивільного захисту та встановлення 

відповідальності за порушення цих вимог 

Допов.: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

Лопушенко Олександр Іванович 
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7. Про проект нового переліку галузей знань та спеціальностей, за якими 

здійснюється підготовка здобувачів вищої освіти, зокрема щодо 

спеціальності «Екологія» 

Допов.: голова підкомітету Овчинникова Юлія Юріївна 

 

УХВАЛИЛИ: 

Затвердити порядок денний у запропонованій редакції. 

 

До засідання доєднався народний депутат України Соха Р.В. 

 

Рішення прийнято: за – 11. 

 

До засідання доєдналася народний депутат України Василенко Л.В. 

 

1. 

СЛУХАЛИ: голову Комітету Бондаренка О.В. та керівника секретаріату 

Комітету Воловенко О.П. про План роботи Комітету Верховної Ради України з 

питань екологічної політики та природокористування на період десятої сесії 

Верховної Ради України дев’ятого скликання. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Криворучкіна О.В., 

Овчинникова Ю.Ю. 

Криворучкіна О.В. запитала щодо можливості проведення комітетських 

слухань і внесла пропозицію проведення комітетських слухань на тему 

«Відбудова України за європейськими принципами «зеленого відновлення»» 

орієнтовно 30 листопада 2023 року. 

Овчинникова Ю.Ю. зауважила на важливості питання стосовно співпраці з 

Європейським Парламентом, внесеного до Плану роботи Комітету Верховної 

Ради України з питань екологічної політики та природокористування на період 

десятої сесії Верховної Ради України дев’ятого скликання. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію взяти до відома. 

2. Затвердити План роботи Комітету Верховної Ради України з питань 

екологічної політики та природокористування на період десятої сесії Верховної 

Ради України дев’ятого скликання. 

3. У зв’язку із затвердженням цього Плану, внести відповідні корективи до 

Плану роботи Комітету Верховної Ради України з питань екологічної політики 

та природокористування на період дев’ятої сесії Верховної Ради України 

дев’ятого скликання, затвердженого рішенням Комітету № 151/9 від 18 січня 

2023 року. 
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4. Надати повноваження Голові Комітету Бондаренку О.В. та керівнику 

секретаріату Комітету Воловенко О.П. вносити корективи до зазначеного Плану 

за результатами завершення роботи дев’ятої сесії Верховної Ради України 

дев’ятого скликання. 

5. Надати повноваження Голові Комітету Бондаренку О.В. визначати 

конкретні дати проведення затверджених у зазначеному Плані заходів Комітету. 

6. Головам підкомітетів та робочих груп визначитися щодо пріоритетності 

законопроектів передбачених Планом роботи Комітету Верховної Ради України 

з питань екологічної політики та природокористування на період дев’ятої сесії 

Верховної Ради України дев’ятого скликання. 

7. Комітету, у разі потреби, вносити необхідні зміни до Плану роботи 

Комітету на період дев’ятої сесії Верховної Ради України дев’ятого скликання. 

8. Відповідно до доручення Голови Верховної Ради України 

Стефанчука Р.О. надіслати План роботи Комітету на період дев’ятої сесії 

Верховної Ради України дев’ятого скликання Апарату Верховної Ради України. 

 

Рішення прийнято: за – 10, не голосували – 2. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

                          керівник секретаріату Комітету Воловенко Ольга Петрівна 

 

2. 

СЛУХАЛИ: голову Комітету Бондаренка О.В. та керівника секретаріату 

Комітету Воловенко О.П. про пропозиції Комітету з питань екологічної політики 

та природокористування до проекту порядку денного десятої сесії Верховної 

Ради України дев’ятого скликання. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Інформацію взяти до відома.  

2. Затвердити пропозиції Комітету з питань екологічної політики та 

природокористування до проекту порядку денного десятої сесії Верховної Ради 

України дев’ятого скликання.  

3. Надати повноваження Голові Комітету Бондаренку О.В. вносити 

корективи до зазначених пропозицій за результатами завершення роботи 

дев’ятої сесії Верховної Ради України дев’ятого скликання.  

4. Відповідно до доручення Голови Верховної Ради України  

Стефанчука Р.О. надіслати пропозиції Комітету до проекту порядку денного 

десятої сесії Верховної Ради України дев’ятого скликання до Апарату Верховної 

Ради України (Головне організаційне управління) для їх узагальнення. 
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Рішення прийнято: за – 10, не голосували – 2. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

                          керівник секретаріату Комітету Воловенко Ольга Петрівна 

 

3. 

СЛУХАЛИ: інформацію голови Комітету Бондаренка О.В. про заслуховування 

центральних органів виконавчої влади – учасників експериментального проекту 

«Будівництво Каховського гідровузла на р. Дніпро. Відбудова після руйнування 

Каховської ГЕС та забезпечення сталої роботи Дніпровської ГЕС у період 

відбудови». 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Краснолуцький О.В., 

Демченков Я.С., Кропивницький Р.В., Ведмідь А.С., Латиш Н.С., Бутрій Д.С., 

Овчинникова Ю.Ю., Криворучкіна О.В., Тимочко Т.В., Кравченко О.В.  

Краснолуцький О.В. повідомив про візит групи фахівців UNEP, за 

результатами якого буде підготовлено звіт і рекомендації з подолання наслідків 

екологічної шкоди, яку завдали російськи окупанти через підрив дамби 

Каховської ГЕС. Також зазначено про створення робочої групи на чолі з 

Міністром захисту довкілля та природних ресурсів України, за участі 

представників Національної академії наук України і її інститутів для 

напрацювання пропозицій. Крім того, поінформував Комітет про спільні з 

Національною академією аграрних наук України, з Інститутом водних проблем і 

меліорації НААН напрацювання щодо засіяння дна Каховського водосховища 

відповідними рослинами з метою недопущення подальшого розносу вітром пилу 

донних відкладень, і успішними перемовинами з Королівством Данія щодо 

надання необхідної кількості та видів таких рослин. Разом з тим, зазначив щодо 

існуючих проблем забезпечення питним водопостачання населення, яке 

проживає в Запорізькій, Дніпропетровській, Миколаївській областях та особливо 

в Херсонській області, де заплановано до кінця місяця запустити 50 свердловин. 

Бондаренко О.В. звернувся до Краснолуцького О.В. із зауваженням чітко 

дотримуватися визначеного порядком денним питання «Будівництво 

Каховського гідровузла на р. Дніпро. Відбудова після руйнування Каховської 

ГЕС та забезпечення сталої роботи Дніпровської ГЕС у період відбудови». 

Краснолуцький О.В. повторно поінформував Комітет про роботу групи 

фахівців UNEP, які спільно з робочою групою при Міністрі захисту довкілля та 

природних ресурсів України мають намір напрацювати рекомендації для 

подальшого повідомлення Комітету. 

Демченков Я.С. доповів про проблеми здійснення балансування 

електроенергії, втрати значної потужності після руйнування Каховської ГЕС, 

використання води з гідровузла та складності у подоланні негативних наслідків 
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цього, в тому числі для екології, енергетики та промисловості. Поінформував про 

прийняття рішення про експериментальний проект будівництва Каховського 

гідровузла на р. Дніпро для проведення ґрунтовних дискусій, досліджень, 

врахування вищезазначених проблематичних питань, технологічних викликів та 

пошуку інноваційних рішень з відмовою від викопних видів палива.  

Кропивницький Р.В. підтвердив, що зазначене питання стосується багатьох 

сфер економіки і відповідно до прийнятої Кабінетом Міністрів України 

постанови щодо пілотного проекту відбудови, в даний момент здійснюється 

напрацювання першочергових заходів спільно з багатьма представниками 

центральних органів виконавчої влади, а також шляхом додаткових консультацій 

з європейськими партнерами. 

Ведмідь А.С. відзначив важливість Каховского водосховища у 

водопостачанні понад 1 мільйона населення регіону, зокрема міст Нікополя, 

Марганця, Кривого Рогу, а також розробленого спільно з Інститутом водних 

проблем і меліорації НААН альтернативного проекту водозабезпечення, який 

направлений на вирішення 90% проблем питного та меліораційного 

водопостачання регіону. Стосовно відновлення та будівництва гідровузла на 

місті зруйнованої Каховської ГЕС зауважив про надійність та ефективність в 

такому випадку другого джерела водопостачання питної води для населення, 

води для зрошення та промислових підприємств. 

Латиш Н.С. повідомила про опрацювання проекту постанови Кабінету 

Міністрів України про реалізацію експериментального проекту будівництва 

Каховського гідровузла та надання наступних пропозицій Держводагенства до 

нього: під час реалізації І етапу з будівництва підпірної споруди в нижньому 

б’єфі Дніпровської ГЕС передбачити забезпечення постійних екологічних витрат 

не нижче, ніж екологічні витрати для нормального функціонування та 

забезпечення роботи водозаборів у нижньому б’єфі Дніпровської ГЕС; а також 

оскільки для запобігання засоленню води на нижніх ділянках р.Дніпро 

скидаються мінімальні середньодобові витрати води не нижче 500 кубометрів, 

що відповідає затвердженим наказом Міндовкілля Правилам експлуатації 

водосховищ Дніпровського каскаду, слід розробити пропозиції щодо внесення 

змін до зазначених Правил при виконанні проектних робіт. 

Бутрій Д.С. наголосив на комплексності питання розгалуженої мережі 

меліорації, перепрофілювання сільськогосподарського господарства на нові 

види рослин, удосконалення системи захисту ґрунтів під час суттєвих 

кліматичних змін та швидких темпах опустелювання регіону, які вирішаться 

шляхом будівництва греблі Каховської ГЕС і зациклення меліорації на 

Каховському водосховищі. Також висловив пропозицію щодо створення фонду 

після руйнування Каховської греблі з метою акумулювання фінансових ресурсів 

на потреби відбудови. 

Бондаренко О.В. звернувся до представників центральних органів 

виконавчої влади і підкреслив відсутність з боку Комітету перепон або 

стримування будівництва Каховського гідровузла, розвитку економіки, 

інфраструктури чи енергетики, а лише обговорюємо методи забезпечення 
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екологічних вимог і критеріїв при реалізації зазначеного експериментального 

проекту. 

Овчинникова Ю.Ю. закликала максимально згуртуватись довкола екоциду 

внаслідок руйнування Каховської дамби, проаналізувати та діяти в межах 

імплементованих положень європейських стратегій зі збереження 

біорізноманіття, довкілля і відновлення природи на основі прозорого 

обговорення, організованого Комітетом. Поставила запитання представнику 

Міндовкілля щодо проведення стратегічної екологічної оцінки та оцінки впливу 

на довкілля цього експериментального проекту, та щодо офіційно визнаних 

міжнародних методик, за якими проводять обрахунок збитків, і як вони 

корелюються з прийнятими методиками в України. Представника 

Міненергетики Овчинникова Ю.Ю. попросила довести чи спростувати 

правдивість даних Інституту проблем природокористування та екології НАН 

України щодо вироблення каскадом ГЕС 9 млрд кВт, що становить лише                

5-7 відсотків виробленої в Україні електроенергії, в той час коли утримання 

цього каскаду обходиться в 17 разів більше за вироблену ним електроенергію. 

Краснолуцький О.В. зазначив, що стратегічна екологічна оцінка та оцінка 

впливу на довкілля відбудеться за методиками згідно з законодавством України, 

а в разі надання фахівцями UNEP рекомендацій щодо внесення змін до методик 

обрахування збитків, Міндовкілля опрацює їх відповідним чином з метою 

визнання підходів світовою спільнотою. 

Демченков Я.С. окреслив використання сучасних технологій у відбудові 

Каховської ГЕС задля збільшення генеруючих потужностей та економічного 

ефекту енергетичного об’єкту на відміну від збудованого 60 років тому, як 

оптимального варіанту надання генеруючих потужностей в енергетичну систему 

і «найзеленішого» енергетичного переходу до відновлювальних джерел енергії. 

Криворучкіна О.В. зауважила щодо невідповідності у відповіді першого 

заступника Міністра захисту довкілля та природних ресурсів України 

Краснолуцького О.В. про здійснення оцінки впливу на довкілля, оскільки  під 

час воєнного стану відсутня обов’язковість проведення оцінки впливу на 

довкілля для зруйнованих об’єктів, які відновлюються, особливо підкресливши, 

що в пункті 7 Постанови Кабінету Міністрів «Про реалізацію 

експериментального проекту “Будівництво Каховського гідровузла на р. Дніпро. 

Відбудова після руйнування Каховської ГЕС та забезпечення сталої роботи 

Дніпровської ГЕС у період відбудови”» №730 від 18.07.2023 р. чітко зазначено – 

«реалізація експериментального проекту здійснюється без проведення оцінки 

впливу на довкілля». 

Краснолуцький О.В. запевнив у співпраці представників Міндовкілля, 

Міненергетики та Мінінфраструктури для проведення оцінки, залучення 

міжнародних партнерів і фахівців до створеної робочої групи щодо зазначеного 

питання з метою захисту довкілля, а також подальшого надання Комітету 

інформації по напрацюванню за результатами такої співпраці. 
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Тимочко Т.В. повідомила про звернення до Уряду України з пропозицією 

скасування пункту 7 Постанови Кабінету Міністрів України «Про реалізацію 

експериментального проекту “Будівництво Каховського гідровузла на р. Дніпро. 

Відбудова після руйнування Каховської ГЕС та забезпечення сталої роботи 

Дніпровської ГЕС у період відбудови”» №730 від 18.07.2023 р., з огляду на грубе 

порушення міжнародних зобов’язань України в рамках Енергетичного 

співтовариства, Орхуської конвенції та низки європейських директив і 

регламентів. Також відзначила про необхідність проведення досліджень 

відсутності води в Каховському водосховищі як негативного чинника впливу на 

екосистеми і подальші перспективи розвитку регіону. 

Кравченко О.В. зауважила про порушення вимог стратегічної екологічної 

оцінки та оцінки впливу на довкілля згаданого експериментального проекту 

відбудови, а також положень Конвенції про оцінку впливу на навколишнє 

середовище в транскордонному контексті (Конвенції Еспоо) та висловила 

підтримку щодо змін до пункту 7 Постанови Кабінету Міністрів України №730. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Враховуючи важливість порушеного питання, звернутись до Кабінету 

Міністрів України з пропозицією щодо надання відповідних доручень 

центральним органам виконавчої влади – учасникам експериментального 

проекту “Будівництво Каховського гідровузла на р. Дніпро. Відбудова після 

руйнування Каховської ГЕС та забезпечення сталої роботи Дніпровської ГЕС у 

період відбудови” стосовно дотримання вимог природоохоронного 

законодавства. 

2. Рішення надіслати Кабінету Міністрів України, Мінекономіки, 

Міненерго, Міндовкілля, Мінінфраструктури, Держводагентству, ДСНС, НЕК 

«Укренерго», Херсонській обласній військовій адміністрації.  

 

Рішення прийнято: за – 11, не голосували – 1. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

                          головний консультант Лопушенко Олександр Іванович 

 

4. 

СЛУХАЛИ: голову Комітету Бондаренка О.В. та головного консультанта 

Михайленко Ю.А. про проект Закону про внесення змін до Кодексу України про 

адміністративні правопорушення щодо удосконалення адміністративної 

відповідальності за керування або експлуатацію транспортних засобів із 

перевищенням допустимого рівня шуму (реєстр. № 9564 від 04.08.2023), який 

вніс народний депутат України Арахамія Д.Г. та інші народні депутати України. 

 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Колобродова О.В. 

https://www.ukrinform.ua/tag-minekonomiki
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Колобродова О.В. поінформувала про направлення головному Комітету 

зауважень Уповноваженого Верховної Ради України з прав людини щодо 

санкцій за правопорушення, передбачених запропонованою частиною другою 

статті 1214 Кодексу України про адміністративні правопорушення. 

Бондаренко О.В. зазначив щодо логічного продовження ініціативи 

зазначеного законопроекту прийнятому нещодавно Комітетом законопроекту 

щодо використання та обігу піротехнічних засобів, який спрямований на 

поліпшення психоемоційного стану населення з метою запобігання виникненню 

посттравматичного синдрому розладу під час військових дій та після закінчення 

війни. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Рекомендувати Комітету Верховної Ради України з питань 

правоохоронної діяльності внести на розгляд Верховної Ради України 

пропозицію про прийняття за основу проекту Закону про внесення змін до 

Кодексу України про адміністративні правопорушення щодо удосконалення 

адміністративної відповідальності за керування або експлуатацію транспортних 

засобів із перевищенням допустимого рівня шуму (реєстр. № 9564 від 

04.08.2023), який вніс народний депутат України Арахамія Д.Г. та інші народні 

депутати України, з урахуванням пропозицій Комітету викладених в 

мотивувальній частині рішення та відповідно до вимог частини першої статті 116 

Регламенту Верховної Ради України. 

2.  Рішення направити до Комітету з питань правоохоронної діяльності. 

 

Рішення прийнято: за – 11, не голосували – 1. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: голова підкомітету Василенко Леся Василівна 

                          головний консультант Михайленко Юлія Олександрівна 

 

5. 

СЛУХАЛИ: голову Комітету Бондаренка О.В. та головного консультанта 

Лопушенка О.І. про проект Закону про внесення змін до Закону України «Про 

забезпечення участі цивільних осіб у захисті України» щодо вдосконалення 

порядку отримання, декларування та поводження з вогнепальною зброєю 

(реєстр. № 9538 від 28.07.2023), внесений Кабінетом Міністрів України. 

В обговоренні взяли участь: Бондаренко О.В., Примуш Р.Б. 

Бондаренко О.В. висловив сподівання, що мова йде виключно про державну 

ланку системи цивільного захисту у питанні вдосконалення порядку отримання, 

декларування та поводження з вогнепальною зброєю. Примуш Р.Б. запропонував 

вживати термін «органи і підрозділи цивільного захисту» з цією метою. 
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УХВАЛИЛИ: 

1. Рекомендувати Комітету з питань правоохоронної діяльності внести на 

розгляд Верховної Ради України пропозицію проект Закону про внесення змін 

до Закону України «Про забезпечення участі цивільних осіб у захисті України» 

щодо вдосконалення порядку отримання, декларування та поводження з 

вогнепальною зброєю (реєстр. № 9538 від 28.07.2023), внесений Кабінетом 

Міністрів України, за результатами розгляду в першому читанні прийняти за 

основу. 

2.  Рішення направити до Комітету з питань правоохоронної діяльності. 

 

Рішення прийнято: за – 11, не голосували – 1. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: голова підкомітету Мандзій Сергій Володимирович 

                          головний консультант Лопушенко Олександр Іванович 

 

6. 

СЛУХАЛИ: голову Комітету Бондаренка О.В. про затвердження персонального 

складу робочої групи щодо законодавчого врегулювання питання вимог до 

утримання та експлуатації фонду захисних споруд цивільного захисту та 

встановлення відповідальності за порушення цих вимог. 

 

УХВАЛИЛИ: 

1. Затвердити персональний склад робочої групи щодо законодавчого 

врегулювання питання вимог до утримання та експлуатації фонду захисних 

споруд цивільного захисту та встановлення відповідальності за порушення цих 

вимог (додається). 

2.  Надати право керівнику робочої групи, голові Комітету з питань 

екологічної політики та природокористування О. Бондаренку, у разі потреби 

вносити зміни до складу робочої групи.  

3. Рішення надіслати членам робочої групи. 

 

Рішення прийнято: за – 11, не голосували – 1. 

 

Рішення Комітету додається. 

 

Відповідальні: Голова Комітету Бондаренко Олег Володимирович 

                          головний консультант Лопушенко Олександр Іванович 

 

    7. 

СЛУХАЛИ: голову Комітету Бондаренка О.В. та голову підкомітету з питань 

лісових ресурсів, об’єктів тваринного та рослинного світу, природних 



12 

ландшафтів та об‘єктів природно-заповідного фонду Овчинникову Ю.Ю. з 

ініціативою звернутися до Міністра освіти і науки України стосовно організації 

робочої зустрічі для обговорення проекту нового переліку галузей знань та 

спеціальностей, за якими здійснюється підготовка здобувачів вищої освіти, 

зокрема щодо негативного об’єднання спеціальності «Екологія» зі спеціальністю 

«Географія», яке суперечить міжнародним стандартам освіти та інтеграції в 

європейський простір. 

 

УХВАЛИЛИ: 

         1. Надати повноваження Голові Комітету Бондаренку О.В. звернутися до 

Міністра освіти і науки України стосовно організації робочої зустрічі для 

обговорення проекту нового переліку галузей знань та спеціальностей, за якими 

здійснюється підготовка здобувачів вищої освіти, зокрема щодо спеціальності 

«Екологія». 

 

Рішення прийнято: за – 10, не голосували – 2. 

 

Відповідальні: голова підкомітету Овчинникова Юлія Юріївна 

                          головний консультант Михайленко Юлія Олександрівна 

                          головний консультант Приліпко Ірина Сергіївна 

 

 

                      

 

Голова Комітету           О. Бондаренко 
 


